
#2096 STRINGING AID INSTRUCTIONS 
 
 
IMPORTANT 
Read and understand these instructions before using your new stringing aid.  Failing to do so could harm you or your crossbow.  
If you do not understand these instructions, please call us for clarification. 
 
1. POSITIONING YOUR STRINGING AID 
Place the limb-holders over each limb tip as shown in FIGURE 1.  The stringing aid rope should be positioned toward the 
trigger unit with the plastic wear tube on center. 
 
2. ADJUSTMENT 
For optimum performance, the length of the stinging aid rope may need to be adjusted.  Both of the limb-holders have three 
holes.  You can lengthen or shorten the stringing aid by slipping the rope through these holes.  Make sure the end of the rope 
runs under the loop to secure it as shown in FIGURE 2.  Adjust the length of the rope so it draws the limbs just far enough back 
to easily remove or install the string.  The stringing aid rope should always be long enough so that the limb-holders will go over 
unstrung limb tips. 
 
3. STRINGING YOUR CROSSBOW 
 The stringing aid should be positioned on your crossbow with the holes in the limb-holders over each limb tip as shown in 
FIGURE 1 place your foot firmly in the stirrup, lift the center of the rope with both hands as if to cock your crossbow and pull 
until it latches into the trigger unit on the clear wear tube cover.  Set the safety to “on”.  Run the loops of the string through the 
holes in each limb-holder as shown in FIGURE 3 and then over the limb tips as shown in FIGURE 4.  After both loops are 
placed on the limb tips assure they are securely located in the limb tip groove, disengage the safety and lift up on the stringing 
aid rope with both hands until the pressure of the rope is removed from the crossbow’s trigger and you are supporting the entire 
weight of the crossbow limbs, then using your thumb, release the trigger.  Let the rope down until the crossbow string tightens 
and releases the tension from the stringing aid.  Pull the limb-holders off of each limb tip to remove it. 
 
4. UNSTRINGING YOUR CROSSBOW 
Unstringing our crossbow using the stringing aid is just the reverse procedure as stringing it.  Position the stringing aid as before 
shown in FIGURE 1 over the crossbows strung (not cocked) limbs.  With your foot firmly in the stirrup, lift up and latch the 
rope into the trigger utilizing the plastic wear tube, place the safety into the “on” position, remove the loops from the limb tips, 
pull them through the limb-holders and remove the string.  As with stringing, disengage the safety, lift up with both hands to 
remove all the weight on the trigger unit and release the latch by pulling the trigger with your thumb.  Ease the rope down until 
the crossbow limbs reach the unstrung position and remove the stringer. 
 
 
       FIGURE 1                           FIGURE 2                       FIGURE 3                         FIGURE 4 

 
 

 
 
 

 
 
 
EXCALIBUR CROSSBOW CANADA INC. 
Kitchener, Ontario, Canada 
Phone: (519) 743-6890     Fax: (519) 743-6964 
E-Mail: service@excaliburcrossbow.com 
Website: www.excaliburcrossbow.com 

mailto:service@excaliburcrossbow.com
http://www.excaliburcrossbow.com/


CORDEUR D’ARBALÈTE 
 
 
IMPORTANT 

Lisez et comprenez ces instructions avant d’utiliser votre nouveau cordeur afin d’éviter de vous blesser ou d’abîmer l’arbalète.  
Si vous ne comprenez pas ces instructions, veuillez nous appeler pour obtenir des explications. 
 
1. Positionnement du cordeur 
Passez les supports de branche aux extrémités des branches selon la FIGURE 1.  La cordelière doit être positionnée vers 
l’ensemble détente, le tube d’usure en plastique sur le centre. 
 
2. Ajustement 
L’ajustement peut se faire occasionnellement pour régler la longueur du cordeur et garantir des performances optimales.  L’un 
des supports de branche comporte trois trous sur la pointe.  Vous pouvez rallonger ou raccourcir le cordeur en enfilant la 
cordelière dans ces trous.  Veillez à faire passer le bout de la cordelière sous la boucle comme (FIGURE 2).  Ajustez la longueur 
de la cordelière de manière à ce qu’elle tire les branches suffisamment en arrière pour retirer ou installer facilement le cordeur.  
Le cordeur doit toujours être assez long pour être passé par-dessus les branches non cordées. 
 
3. Pose de la corde sur l’arbalète 
Le cordeur placé sur l’arbalète (FIGURE 1) et votre pied étant fermement dans l’étrier, soulevez le centre de la cordelière des 
deux mains comme si vous armiez l’arbalète jusqu’à ce qu’elle s’enclenche dans l’ensemble détente sur le tube d’usure.  Mettez 
le cran de sûreté en place sur «ON».  Enfilez les anneaux de la corde dans les trous des supports de branche (FIGURE 3) puis 
passez la corde sur l’extrémité des branches (FIGURE 4).  Une fois les deux anneaux passés sur les branches, débloquez le cran 
de sûreté et soulevez le cordeur des deux mains jusqu’à ce que le tube d’usure ne repose plus sur l’ensemble détente de l’arbalète 
et que vous supportiez entièrement le poids des branches.  Ensuite, déclenchez la détente du pouce pour ouvrir le verrou.  Laissez 
tomber la cordelière jusqu’à ce que la corde de l’arbalète se tende et relâche la tension du cordeur.  Retirez le cordeur et partez 
tirer. 
 
4. Retrait de la corde de l’arbalète 
Une fois que vous savez poser la corde sur l’arbalète, retirer la corde vous paraîtra simple.  Placez le cordeur comme 
précédemment sur les branches tendues (et non pas armées) de l’arbalète.  Votre pied étant ancré dans l’étrier, soulevez et 
enclenchez la cordelière dans l’ensemble détente, mettez en place le cran de sûreté, retirez les anneaux des extrémités des 
branches, tirez-les à travers les supports de branche et retirez la corde.  Comme lors de la pose de la corde, désengagez le cran de 
sûreté, soulevez à l’aide des deux mains pour réduire à zéro le poids de la corde sur l’ensemble détente et ouvrez le verrou en 
poussant la détente du pouce.  Aidez doucement les branches de l’arbalète à retrouver leur position sans corde et retirez le 
cordeur. 
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